
TOMELILLA KOMMUN
Kommunstyrelsens arbetsutskott

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum: 
1 december 2021

Plats och tid Äppelkriget, Kommunhuset Tomelilla, den 1 december 2021, kl. 08.30-
11.35 med ajournering kl. 09.50-10.00

Beslutande Leif Sandberg (C), ordförande
Per-Martin Svensson (M), 1:e vice ordförande
Sara Anheden (S)
Per Gustafsson (SD)

 
 

Övriga närvarande Se sidan 2.

Utses att justera Sara Anheden (S)  

Justerade paragrafer §§ 234-246

Justeringens plats Digital justering den 6 december 2021 
och tid 
Underskrifter
Sekreterare  

Thomas Lindberg

Ordförande
Leif Sandberg (C)

Justerare
Sara Anheden (S)  

ANSLAG/BEVIS

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag

Organ Kommunstyrelsens arbetsutskott

Sammanträdesdatum 1 december 2021

Datum då anslaget sätts upp 7 december 2021

Datum då anslaget tas ned 3 januari 2022

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, komunhuset, Gustafs Torg 16

Underskrift
Thomas Lindberg
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TOMELILLA KOMMUN
Kommunstyrelsens arbetsutskott

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum: 
1 december 2021

Justerandes sign

Övriga närvarande

Kommundirektör Britt-Marie Börjesson 
Kommunpolis Per Hansson
Näringslivschef Henrik Lundblad, via Teams
Utvecklingschef Helena Berlin
Verksamhetsutvecklare Linda Wolski
Kanslichef Johan Linander, via Teams
EU-samordnare Frida Tiberini-Lindén
Ordförande Sydöstra Skånes byggmästarklubb, Markus Hammarström, via Teams
Bransch- och föreningsansvarig Byggföretagen Östra Skåne, Anders Fredriksson, via 
Teams
Vega Bornlykke, praktikant
Kommunsekreterare Thomas Lindberg

Ärenden vid dagens sammanträde med Kommunstyrelsens 
arbetsutskott

§ 234 Ändringar i föredragningslistan
§ 235 Dialoger och informationsärenden
§ 236 Arbetsordning för kommunfullmäktige 2022-2026
§ 237 Tidplan för budget 2023 med plan för 2024-2025
§ 238 Beslutsattestanter inom kommunstyrelsens verksamhetsområden år 2022
§ 239 Linjelagd skolskjuts
§ 240 Uppdrag från kommunstyrelsen avseende vuxenutbildning
§ 241 Yttrande över regionplan för Skåne granskningshandling 2022-2040
§ 242 Remiss regional transportinfrastrukturplan för Skåne 2022-2033
§ 243 Yttrande gällande vägplan för ombyggnad av väg 11 Anklam, Tomelilla och 

Sjöbo kommuner
§ 244 Svar på motion – Cykeldestination
§ 245 Medborgarinitiativ - Inhägnad hundsrastgård i anslutning till korsningen 

Östergatan/Brogatan, Tomelilla 23 7:96
§ 246 Anmälningsärenden
_________
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

Ksau § 234

Ändringar i föredragningslistan

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut
På förslag av ordföranden beslutar kommunstyrelsens arbetsutskott om följande 
ändringar i föredragningslistan:

Dialogpunkt ”Byggmästareföreningen” i punkt 3 ”Dialoger och informationsärende” 
tillkommer.

_________
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

Ksau § 235 Dnr KS 2021/3

Dialoger och informationsärenden

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga informationen till handlingarna.

Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar till förvaltningen att se över taxor gällande 
tomter, råmark och industriområden.

Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar till förvaltningen att se över 
exploateringsprocessen och återkommer till utskottet med ett eller två förslag under 
våren 2022.

Ärendebeskrivning
Kommunpolis Per Hansson informerar bland annat om följande:

- Trygghetsmätning som visar förbättrat resultat på helheten med ett 
problemindex som visar på 1,78 mot 2,01 2020. 

- Stök från ungdomsgäng i Onslunda. Polisen genomför hembesök.

- Polisen har mer närvaro i Bollerup sedan oönskade individer uppehållit sig i 
området.

- Markant minskning av missbrukare i centrum och runt Torget även om 
otryggheten fortsatt är upplevd som närvarande.

- Besökt alla skolklasser i kommunen utom Kastanjeskolan (som polisen har 
en egen agenda för) och Brösarp.

Kommundirektör Britt-Marie Börjesson informerar bland annat om följande:

- Avtal om att gå med i ”Healthy Cities” kommer att godkännas i närtid. Såväl 
representanter för styret som oppositionen kommer att signera.

Näringslivschef Henrik Lundblad informerar bland annat om följande:

- Arbetslösheten i Tomelilla kommun minskar och ett fördjupat samarbete 
mellan förvaltning och arbetsförmedlingen för en bättre helhetsbild är 
önskvärt.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

§ 235 forts.

- Kommer att ha möte med företagare kommande vecka gällande 
exploateringspriser m.m.

- En plan för företagsträffar 2022 kommer att upprättas. Bra 
kommunikation med politiken i detta hänseende är nödvändig.

- Strukturer, inriktning och processer gällande exploatering, kartläggning av 
framtida och befintliga områden och hur kommunen på bästa sätt knyter 
samman det hela i förhållande till vision och styrdokument samt taxornas 
nivå och modell.

EU-samordnare Frida Tiberini-Lindén och utvecklingschef Helena Berlin informerar 
om aktuella och möjliga EU-projekt och uppger bland annat följande:

- Hållbarhetsprojekt Fyledalen och Hallamölla ligger varmt om hjärtat och 
väldigt positivt att det valts ut.

- Ambition att få extern finansiering för utvecklingsprojekt.

- 2022 inleds en ny programperiod i EU och viktigt att kommunen ligger i 
framkant.

- Behöver få fram en plan för internationalisering av skolan innan sökning 
av projektpengar. Möjlighet att ta hjälp från EU-kontoret sydost.

- Viktigt att projekten sammanfaller med kommunens mål.

Byggmästareföreningen - ordförande Sydöstra Skånes byggmästarklubb, Markus 
Hammarström och bransch- och föreningsansvarig Byggföretagen Östra Skåne, 
Anders Fredriksson informerar bland annat om följande:

- Synergieffekter att tillsammans inleda och driva exploateringsprojekt, 
varvid kostnader och kompetens kan utnyttjas på ett effektivare sätt.

- Förevisar tidigare samarbetsprojekt samt hur det skulle kunna se ut i 
Tomelilla kommun.

Kommunstyrelsens arbetsutskott tackar för en bra föredragning.

Leif Sandberg(C) informerar om att Samhällsbyggnadsnämnden lagt 
utredningsuppdrag till förvaltning kring framtida ägande av fibernätet.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

§ 235 forts.

Per-Martin Svensson (M) lyfter frågan gällande det kommunala bolaget Ökrab och 
diskussion förs angående processen framåt.

Kanslichef Johan Linander informerar om kommunens lokalbehov.

Kommunstyrelsens arbetsutskott förklara att till kommunstyrelsens sammanträde i 
början av 2022 önskas en redovisning av pågående och framtida kända 
upphandlingar.

Förvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga informationen till handlingarna.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse kanslichef Johan Linander, handlingsid: Ks 2021.4123.

Förslag till beslut under sammanträdet
Leif Sandberg (C) yrkar att kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att se över 
taxor gällande tomter, råmark och industriområden.

Leif Sandeberg (C) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar till 
förvaltningen att se över exploateringsprocessen och återkommer till utskottet med 
ett eller två förslag under våren 2022.

Beslutsgång
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar enligt Leif Sandbergs (C) yrkanden.

_________
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

Ksau § 236 Dnr KS 2021/192

Arbetsordning för kommunfullmäktige 
2022-2026

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige beslutar anta arbetsordning för kommunfullmäktige för 
mandatperioden 2022-2026, handlingsid: Ks 2021.2291.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslöt den 14 december 2020 att tillsätta en särskild beredning 
för organisations- och arvodesfrågor. Kommunfullmäktiges arbetsordning har 
diskuterats vid tre tillfällen. Beredningen är överens om att den nu gällande 
arbetsordningen har fungerat bra och att behovet av förändring är litet. 

I förelagt förslag finns en förändring i § 17 gällande beslut om justering, att det ska 
vara fullmäktige som beslutar och inte fullmäktiges ordförande. I övrigt finns enbart 
redaktionella förändringar i §§ 22 och 33.

Organisations- och arvodesberedningens förslag 
till beslut
Organisations- och arvodesberedningen beslutar föreslå kommunfullmäktige anta 
arbetsordning för kommunfullmäktige för mandatperioden 2022-2026, handlingsid: 
Ks 2021.2291.

Beslutsunderlag
Protokoll paragraf 6 OAB 210609, handlingsid: Ks 2021.4124.

Organisations- och arvodesberedningens förslag på arbetsordning för 
kommunfullmäktige mandatperioden 2022-2026, handlingsid: Ks 2021.4125.

________

Beslutet skickas till:

Kommunstyrelsen
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

Ksau § 237 Dnr KS 2021/212

Tidplan för budget 2023 med plan för 
2024-2025

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar anta tidplan för budget 2023 med plan för 2024-2025.

Ärendebeskrivning
Omvärlds- & nulägesanalys 16 februari 2022 kl. 09.00-12.00
Omvärldsanalys med globala trender inför kommande planperiod redovisas. Hur 
påverkas Tomelilla kommun av förändringar i omvärlden? Hur kommer den 
ekonomiska utvecklingen att påverka Tomelilla kommun?  Nulägesanalysen för 
kommunen redovisas.
Deltar gör kommunstyrelsen, presidierna från kommunfullmäktige, familjenämnden, 
vård och omsorgsnämnden, kultur- och fritidsnämnden, samhällsbyggnadsnämnden, 
överförmyndarnämnden och byggnadsnämnden samt berörda tjänstepersoner.

Årsredovisningen för 2021 behandlas i kommunstyrelsens arbetsutskott 2 mars 
2022 .

Fastställande av budgetförutsättningar, 16 mars 2022
Kommunstyrelsen fastställer planeringsförutsättningarna för arbetet med mål och 
budget 2023-2025 utifrån resultatet från omvärlds- och nulägesanalyserna samt de 
aktuella ekonomiska förutsättningarna. Grunden i de ekonomiska förutsättningarna 
är SKR:s skatte- och statsbidragsprognoser från februari. Vidare formuleras 
eventuella remissfrågor och vid behov förslag till justerade ägardirektiv

Förutsättningarna skickas ut till nämnderna för yttrande enligt samma modell som 
inför 2022 års budget,  dvs en redovisning av de utmaningar och möjligheter man ser 
för kommande planperiod. I yttrandet ska även investeringsbehoven vara 
inkluderade. (Mallar för investeringsprojekt och driftkostnadskonsekvenser kommer 
att tas fram för att användas i remissyttrandet)
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

§ 237 forts.

Kommunstyrelsen behandlar årsredovisningen 2021, 16 mars 2022.

Kommunfullmäktige fastställer årsredovisningen 2021, 4 april 2022

Samråd med kommunala bolag och förbund, 6 april 2022
Samrådet syftar till en redogörelse av föregående årsbokslut och 
budgetförutsättningar för 2023. Deltagande aktörer är kommunstyrelsens 
arbetsutskott, Österlenhem, TIAB, ÖKRAB, SÖRF, Miljöförbundet, Österlen VA 
AB samt chefstjänstepersoner.

Nämndernas yttrande angående budgetförutsättningarna samt förslag till mål, 
taxor och avgifter lämnas, 31 maj 2022 
Nämnderna ska lämna sina yttranden till kommunstyrelsen senast den 31 maj 2022. I 
svaren ska investeringsbehoven redovisas. 

Investeringsberedning 1, 8 juni 2022. 14.00
Vid beredningens första möte redovisas den "bruttolista" inför 2023-2025 som 
nämnderna har lämnat i sina budgetyttranden samt en genomgång av tidigare 
beslutade investeringar som sträcker sig över flera år. Deltar gör beredningens 
ledamöter samt berörda tjänstepersoner.

Investeringsberedning 2, 14 juni 2022, kl. 14.00
Beredningens andra möte som syftar till att prioritera planerade investeringsobjekt 
utifrån budgetberedningens planeringsförutsättningar samt eventuellt formulera 
frågor till nämnderna och förvaltningen inför det fortsatta budgetarbetet. 

Budgetberedningen, 15 juni 2022
Slutlig uppdragsdialog med nämndspresidierna utifrån budgetyttranden Eventuella 
tilläggsfrågor och uppdrag ges till nämnderna. Deltar gör även berörda 
tjänstepersoner.

Kommunala bolag och förbund ska lämna in sina förslag till budget, 30 
september 2022
Inget sammanträde utan enbart inlämning av material

Investeringsberedning 3, 12 oktober 2022, kl. 14.00
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

§ 237 forts.

Beredningens tredje möte som syftar till att göra en slutlig prioritering av planerade 
investeringsobjekt 2023-2025. Beredningens underlag utgör en del av 
kommunstyrelsens budgetförslag. 

Budgetberedningens/kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanställning mål 
och budget, skattesats samt avgifter och taxor, 19 oktober 2022
Kommunstyrelsens arbetsutskott och tillika budgetberedningen avger sitt slutliga 
förslag till mål och budget 2023 med plan 2024-2025, skattesats 2023 samt avgifter 
och taxor.

MBL-förhandling om förslag till mål och budget enligt MBL § 11,   28 oktober 
2022
Majoritetens budgetförslag MBL-förhandlas med de fackliga organisationerna.

Kommunstyrelsens förslag till mål och budget, 9 november 2022
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige förslag till mål och budget 2023 med 
plan 2024 -2025, skattesats 2023 samt avgifter och taxor.

Reservdag MBL-förhandling om förslag till mål och budget enligt MBL § 11, 
18 november 2022.
Majoritetens budgetförslag MBL-förhandlas med de fackliga organisationerna.

Kommunfullmäktige 30 november 2022
Kommunfullmäktige antar mål och budget för 2023 med plan
2024-2025, fastställer skattesats för 2023 samt beslutar om taxor och avgifter för 
kommande år.

Fastställande av nämndernas internbudget, senast 31 januari 2023.
Under januari månad beslutar nämnderna och kommunstyrelsen om sina respektive 
internbudgetar samt nämndsmål. 

Ekonomiska konsekvenser
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv

10S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 9
63

3b
95

b-
a8

05
-4

d0
0-

9c
5a

-e
0f

94
83

15
80

a



Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

§ 237 forts.

Barnperspektivet
Ungdomsrådets delaktighet i budgetprocessen sker under arbetets gång,  i övrigt har 
förvaltningen inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta perspektiv.

Miljöperspektivet
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv

Förvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar anta tidplan för budget 2023 med plan för 2024-2025.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse, ekonomichef Elisabeth Wahlström, 23 november handlingsid: Ks 
2021.4126.

_________

Beslutet skickas till:

Kommunstyrelsen
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

Ksau § 238 Dnr KS 2021/211

Beslutsattestanter inom 
kommunstyrelsens verksamhetsområden 
år 2022

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar anta attestförteckning för kommunstyrelsen för år 2022, 
handlingsid: Ks 2021.4128, samt delegerar till kommundirektören att vid 
förändringar under året utse nya beslutsattestanter.

Ärendebeskrivning
I enlighet med gällande attestreglemente ska styrelsen och nämnder årligen fatta 
beslut om beslutsattestanter samt deras respektive beloppsgränser.

Ekonomiska konsekvenser
Det fastställda reglementet reglerar möjligheten att attestera fakturor och därmed 
minska de ekonomiska riskerna för felaktiga utbetalningar.

Barnperspektivet
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv.

Miljöperspektivet
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv.

Uppföljning
Uppföljning av attester sker i det löpande internkontrollarbetet.

Förvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar anta attestförteckning för kommunstyrelsen för år 2022, 
handlingsid: Ks 2021.xxx, samt delegerar till kommundirektören att vid förändringar 
under året utse nya beslutsattestanter.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

§ 238 forts.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse, Ekonomichef Elisabeth Wahlström handlingsid: Ks 2021.4127.

Förslag till attestförteckning -kommunstyrelsen år 2022, handlingsid Ks 2021.4128.

_________

Beslutet skickas till:

Kommunstyrelsen
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

Ksau § 239 Dnr KS 2021/124

Linjelagd skolskjuts

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga informationen till handlingarna samt 
beslutar uppdra till förvaltning att med fokus på ökade möjligheter att tryggt kunna 
cykla till skolor utreda behov av cykelleder i och runt centralorten samt att 
återkomma till utskottet med en redovisning i mars 2022.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera ärendet till familjenämnden för 
utredning av förutsättningarna för linjelagd skolskjuts och att återrapport till 
utskottet ska ske i november 2021. Beslutsunderlaget är en powerpointpresentation 
från Östra Göinge, handlingsid Fn 2021.3283.

Ekonomiska konsekvenser
Redovisas i rapporten.

Barnperspektivet
Redovisas i rapporten.

Miljöperspektivet
Redovisas i rapporten.

Uppföljning
Skolskjutsen i nuvarande form följs upp kontinuerligt två gånger om året. 

Familjenämndens beslut
Familjenämnden beslutar ställa sig bakom förvaltningens utredning och skickar den 
vidare till kommunstyrelsens arbetsutskott.

Beslutsunderlag
Fn § 106/2021, handlingsid: Ks 2021.3693.

Version 2 Linjelagd skolskjuts, handlingsid: Ks 2021.3694.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

Sammanträdesdatum
1 december 2021

Justerandes sign

§ 239 forts.

Tidigare behandling
Ksau § 123/2021:

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera ärendet till familjenämnden för 
utredning av förutsättningarna för linjelagd skolskjuts och att återrapport till 
utskottet ska ske i november 2021. 

Fnuu § 41/2021:

Familjenämnden beslutar ställa sig bakom förvaltningens utredning och skickar den 
vidare till kommunstyrelsens arbetsutskott.

Fn § 106/2021

Familjenämnden beslutar ställa sig bakom förvaltningens utredning och skickar den 
vidare till kommunstyrelsens arbetsutskott.

Förslag till beslut under sammanträdet
Leif Sandberg (C) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga 
informationen till handlingarna samt beslutar uppdra till förvaltningen att utreda 
möjligheter och behov av cykelleder i och runt centralorten samt att återkomma till 
utskottet med en redovisning i mars 2022.

Beslutsgång
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar enligt Leif Sandbergs (C) yrkande.

_________

Beslutet skickas till:

Biträdande skolchef Ulrika Ahrlin

Samhällsbyggnadschef Niklas Sommelius
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Ksau § 240 Dnr KS 2021/195

Uppdrag från kommunstyrelsen 
avseende vuxenutbildning

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar lägga redovisningen till handlingarna.

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar uppdra till förvaltningen att redovisa hur 
samverkansarbetet gällande vuxenutbildningen har utvecklats samt hur arbetet framåt 
med yrkeshögskolan kan förbättras. Redovisningen ska ske i mars 2022.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade i samband med uppföljning av tertialrapport 1 att 
förvaltningen utreder olika möjligheter gällande vuxenutbildning. Förvaltningen har 
tagit fram en rapport där olika alternativ presenteras och värderas. Vidare innehåller 
rapporten fakta och bakgrundbeskrivningar.  Kommunstyrelsen beslutade att 
utredningen ska redovisas för styrelsen och familjenämnden.

Ekonomiska konsekvenser
Vuxenutbildning är ett strategiskt viktigt verktyg med stark koppling till kommunens 
ekonomi på längre sikt. En effektivt organiserad vuxenutbildning med hög kvalité är 
avgörande för kommunens tillväxtmöjligheter. 

Barnperspektivet
Ej direkt aktuellt i föreliggande ärende

Miljöperspektivet
Ej direkt aktuellt i föreliggande ärende

Familjenämndens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar om fortsatt arbete för en vuxenutbildning i samverkan 
mellan kommunerna Ystad, Sjöbo, Simrishamn och Skurup.
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§ 240 forts.

Beslutsunderlag
Fn § 107/2021, handlingsid. Ks 2021.3695.

Uppdrag från kommunstyrelsen avseende vuxenutbildning, handlingsid: Ks 
2021.3696.

Tidigare behandling
Ks § 54/2021:

Kommunstyrelsen beslutar godkänna tertialrapport 1 år 2021 och lägga den till 
handlingarna samt ge förvaltningen följande särskilda uppdrag; 

 Redovisa en modellfinansiering för att göra det möjligt för byalag och 
föreningsliv att bygga till exempel utegym och hundrastgård, att redovisa 
under 2021 till samhällsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen.

 Stimulera till fler testbäddar, att redovisa till kommunstyrelsen före oktober 
2021.

 Analysera och lämna förslag till möjliga samarbeten eller upphandling inom 
vuxenutbildning. Redovisas till familjenämnden och kommunstyrelsen under 
2021.

Fn § 107/2021:

Familjenämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen om fortsatt arbete för en 
vuxenutbildning i samverkan mellan kommunerna Ystad, Sjöbo, Simrishamn och 
Skurup.

Förslag till beslut under sammanträdet
Leif Sandberg (C) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 
kommunstyrelsen besluta att lägga redovisningen till handlingarna.

Leif Sandberg (C) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar uppdra till 
förvaltningen att redovisa hur samverkansarbetet gällande vuxenutbildningen har 
utvecklats samt hur arbetet framåt gällande yrkeshögskolan och yrkesorienterad 
utbildning kan förbättras. Redovisningen ska ske i mars 2022.
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§ 240 forts.

Beslutsgång
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar enligt Leif Sandbergs (C) yrkanden.

_________

Beslutet skickas till:

Kommunstyrelsen

Skolchef Johan Holmqvist
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Ksau § 241 Dnr KS 2020/210

Yttrande över regionplan för Skåne 
granskningshandling 2022-2040

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar ställa sig bakom förvaltningens förslag till beslut med 
undantag för skrivningen gällande Simrishamnsbanan i SÖSK:s yttrande då Tomelilla 
kommun inte vill ha med stycket om Simrishamnsbanan.

Ärendebeskrivning
Sedan 2019 arbetar Region Skåne med att ta fram en regionplan för Skåne. I plan och 
bygglagen regleras att Stockholm och Skåne ska ta fram regionplaner som är 
vägledande för kommunernas planering i frågor där samsyn är angeläget.

Region Skåne har lämnat ut förslaget för granskning och önskar särskilt synpunkter 
på huruvida förslaget till regionplan och regionplaneprocess uppfyller det behov och 
syfte som planen avser:

Regionplan för Skåne 2022 – 2040 ska vara ett stöd för den fysiska planeringen i de 
skånska kommunerna vad gäller de mellankommunala och regionala 
planeringsfrågorna samt bidra till att skapa ett sömlöst Skåne för invånarna. 
Regionplanen ska bidra till genomförandet av den regionala utvecklingsstrategin Det 
öppna Skåne 2030. 

Kommunerna i Simrishamn, Sjöbo, Tomelilla och Ystads har i samverkan tagit fram 
ett gemensamt yttrande över regionplanen.

Region Skåne har tagit fram ett förslag till regionplan och arbetssätt. Förslaget bygger 
vidare på Strukturbild för Skåne och det samarbete som finns i Skåne inom fysisk 
planering sedan 2005. 

Regionplanen utgör underlag för fortsatt dialog kring Skånes utveckling med fokus 
på fysisk planering. Granskningshandlingen är ett förslag på regionplan och hur 
samarbetet kring fysisk planering kan vidareutvecklas i Skåne. Granskningsförslaget 
presenteras digitalt i verktyget StoryMaps via följande länk:

Regionplan för Skåne 2022-2040 - granskningshandling (arcgis.com) 

Simrishamn, Sjöbo, Tomelilla och Ystads kommuner samverkade under våren 2021 
om ett gemensamt yttrande över samrådshandlingen av Regionplanen. Nu, under 
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§ 241 forts.

hösten 2021, har kommunerna i samverkan tagit fram ett gemensamt yttrande över 
regionplanen. Yttrandet består av övergripande synpunkter, synpunkter som 
framförts tidigare som än saknas i planen samt mer detaljerade synpunkter på 
regionplanens olika avsnitt. Redaktionella synpunkter har lämnats direkt till 
arbetsgruppen för planen. 

Såsom regionplanen är uppbyggd återkommer vissa frågor under olika avsnitt. 
Yttrandet från sydöstra Skåne följer regionplanens struktur, varför vissa synpunkter 
återkommer under olika rubriker i takt med att de detaljeras. 

I beredningen av ärendet har följande tjänstepersoner deltagit:  

Ystad: 

• Samhällsbyggnadschef Sofia Öreberg

• Stadsarkitekt Leila Ekman

• Trafikplanerare Emma Holgersson

Simrishamn:

• Översiktsplanerare Ann-Sofie Pellas

• Infrastrukturstrateg/Planarkitekt Erica Johansson  

• Stadsarkitekt Anna Eliasson

Tomelilla:

• Tillväxt och utvecklingschef Helena Berlin

• Verksamhetsutvecklare Linda Wolski

• Planarkitekt Terese Bruhn 

Sjöbo:

• GIS-strateg/Samhällsplanerare Elin Brudin

• Mobilitetsansvarig Caroline Kroeker

Process inom respektive kommun:

Förankring i resp KSAU i november

• Sjöbo 23 november

• Simrishamn 24 november
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• Tomelilla 24 november

• Ystad (dock KS) 24 november

Att/om respektive kommun ställer sig bakom yttrandet beslutas av kommunstyrelse i

• Simrishamn 8 december 2021

• Tomelilla 15 december 2021

• Sjöbo 16 december 2021

• Ystad 22 december 2021

Ekonomiska konsekvenser
Detta ärende föranleder i sig inga kostnader, mer än att det är ett omfattande arbete 
som pågår med regionplanen. De tidsresurser som satsas för kommunernas 
engagemang i arbetet är relativt omfattande. Bara att läsa in sig på förslaget och 
skriva samma det gemensamma yttrandet har uppskattningsvis inneburit minst en 
veckas mantimmar i respektive kommun.

Barnperspektivet
I regionalplanen berörs arbetet med FN:s konvention om barns rättigheter och 
tydliggör att det är ett viktigt verktyg för att säkerställa barns rättigheter.

Miljöperspektivet
Regionalplanen berör både de svenska miljömålen, det långsiktiga målet för den 
svenska klimat- och energipolitiken samt FN:s hållbarhetsmål. Genom att säkerställa 
kopplingarna tar planen hänsyn till den långsiktiga hållbarheten i utvecklingen.

Uppföljning
Granskningsperioden startar i oktober 2021 och avslutas i december 2021. 

Regionalplanen ska sedan antas av Regionfullmäktige i juni 2022, planen kommer 
därefter att ses över och revideras en gång per mandatperiod. 

Förvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar ställa sig bakom SÖSK:s gemensamma yttrandet över 
granskningshandling Regionplan Skåne.
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Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse planarkitekt Terese Bruhn, handlingsid: Ks 2021.4205.

SÖSK:s förslag till Yttrande över granskningshandling Regionplan för Skåne 2022-
2040, handlingsid: Ks 2021.4117.

Regionplan för Skåne 2022-2040, handlingsid: Ks 2021.4118.

Tidigare behandling
Ksau § 65/2021:

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar överlämna ärendet till kommunstyrelsen 
utan förslag till beslut.

Ks § 47/2021:

Kommunstyrelsen beslutar att yttra sig i enlighet med förvaltningens förslag till 
yttrande, handlingsid: Ks 2021.1339.

Förslag till beslut under sammanträdet
Leif Sandberg (C) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå 
kommunstyrelsen besluta att ställa sig bakom förvaltningens förslag till beslut med 
undantag för skrivningen  gällande Simrishamnsbanan i SÖSK:s yttrande då 
Tomelilla kommun inte vill ha med stycket om Simrishamnsbanan.

Beslutsgång
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar enligt Leif Sandbergs (C) yrkande.

_________

Beslutet skickas till:

Kommunstyrelsen
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Ksau § 242 Dnr KS 2021/172

Remiss regional 
transportinfrastrukturplan för Skåne 
2022-2033

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning
Region Skåne har under perioden 23 september 2021 - 9 januari 2022 skickat ut 
förslag till Regional infrastrukturplan på remiss till bland annat Skånes kommuner. 
Förslaget innefattar Skånes infrastruktursatsningar för åren 2022-2033.

Parallellt har Trafikverket fått i uppdrag av regeringen att upprätta nationell plan för 
främst investeringar på järnvägsnätet och det nationella stamvägnätet. Den nationella 
planen omfattar även drift och underhåll samt bärighet och miljöåtgärder på hela 
vägnätet. Nationell och regional plan visar den sammanlagda bilden av 
infrastruktursatsningar i Skåne. 

På grund av ökade kostnader för infrastrukturinvesteringar i den nuvarande regionala 
planen år 2018-2029 har det inte varit möjligt att genomföra planen i önskad 
utbyggnadstakt. Inriktningen i den nya planen är att objekten i tidigare plan ska 
genomföras, och det ekonomiska utrymmet för nya investeringar är därför begränsat. 
Planen föreslår även en ökning av samfinansiering till järnvägssatsningar i den 
regionala infrastrukturen till den nationella planen. 

Den regionala cykelvägsplanen har nu integrerats i kommande plan. En ny 
finansieringsmodell för cykelvägar föreslås där planen ska samfinansiera cykelvägar 
längs statligt vägnät till 100%. I direktivet från regeringen fastslås att beloppsgränsen 
för namngivna investeringar höjs från 25 miljoner till 50 miljoner. Åtgärder under 50 
miljoner finansieras från potterna cykelinfrastruktur, kollektivtrafik och trafiksäkerhet och 
miljö. 

Ekonomiska konsekvenser
Den regionala infrastrukturens utformning och funktion är av avgörande betydelse 
för den ekonomiska utvecklingen på såväl lokal, regional och nationell nivå. Att 
åstadkomma en infrastruktur som möjliggör bättre folkhälsa, ett välmående 
näringsliv, en lägre klimatpåverkan och en hållbar samhällsplanering är centralt för 
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§ 242 forts.

Tomelilla kommun och för Sydöstra Skåne. Yttrandet beskriver de satsningar som 
kommunen och Sydöstra Skåne anser behöver genomföras under den aktuella 
perioden för att stärka dessa förutsättningar. 

Barnperspektivet
Att tillhandahålla en infrastruktur som medger fler aktiva vardagsresor med gång, 
cykel och kollektivtrafik har stor betydelse för barns fysiska och psykiska välmående 
men även för deras fortsatta resvanor och klimat- och miljöpåverkan genom livet. 

Miljöperspektivet
Genom en högre andel gång, cykel och kollektivtrafik kan buller, mikroplaster från 
däckslitage, energiåtgång och markanvändning minska samtidigt som folkhälsan 
främjas. När trafikens utsläpp av gödande kväveoxider minskar så minskar också 
övergödningen av sjöar och hav. Ett lägre behov av parkering minskar behovet av 
hårdgjorda ytor och medger plats för bostäder eller gröna ytor som i sin tur minskar 
översvämningsrisken vid skyfall och förbättrar grundvatteninfiltrationen.

Att planera infrastrukturen med utgångspunkt från Parisavtalets 
utsläppsminskningsmål är viktigt både nationellt, regionalt och lokalt för att 
sammantaget lyckas undvika att den globala uppvärmningen överskrider den nivå 
som klimatforskare anger krävs för att avvärja ytterligare risker. 

Uppföljning
Remissunderlaget saknar beskrivning av kommande uppföljning. Genom nationella 
emissionsdatabasen kan genomförandet av den regionala såväl som den nationella 
infrastrukturplanens effekter på utsläppen följas upp. Påverkan på folkhälsa och 
näringsliv är svårare att följa upp pga. mångfalden av inblandande faktorer.

Förvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar yttra sig i enlighet med förvaltningens tillika SÖSK 
infrastrukturgrupps förslag, handlingsid: Ks 2021.3828.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse, verksamhetsutvecklare Linda Wolski, handlingsid: Ks 2021.4232.

SÖSK yttrande RTI-plan för Skåne 2022-2033, handlingsid: Ks 2021.3828.

Remissförslag av Regional transportinfrastrukturplan för Skåne 2022-2033, 
handlingsid: Ks 2021.3270.
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Missiv - Remissförslag av Regional transportinfrastrukturplan för Skåne 2022-2033, 
handlingsid: Ks 2021.3269. 

Förslag till beslut under sammanträdet
Leif Sandberg (C) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga 
informationen till handlingarna.

Beslutsgång
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar enligt Leif Sandbergs (C) yrkande.

_________

Beslutet skickas till:

Kommunstyrelsen
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Ksau § 243 Dnr KS 2020/155

Yttrande gällande vägplan för 
ombyggnad av väg 11 Anklam, Tomelilla 
och Sjöbo kommuner

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att yttra sig i enlighet med förvaltningens 
förslag till yttrande med det tillägget att utskottet gärna hade sett flexiblare 
helhetslösningar innefattande bra tilltagna omkörningsfält utan mitträcken och 
ändamålsenliga lösningar för cykelleder och kollektivtrafik.

Ärendebeskrivning
Trafikverket Region Syd planerar för anläggning och ombyggnad av väg 11 
samt indragning av väg från allmänt underhåll. Trafikverket planerar att bygga 
om väg 11 till en mötesseparerad så kallad gles 2 + 1 väg mellan Anklam och 
Tomelilla för att öka trafiksäkerheten och framkomligheten. 

Väg 11 är en statlig väg som utgör en viktig regional länk mellan Skånes 
sydvästra och sydöstra delar. Vägen löper tvärs över Skåne, från Malmö till 
Simrishamn, och passerar bland annat Staffanstorp, Dalby, Veberöd, Sjöbo och 
Tomelilla. Enligt samrådsunderlaget sker 75 procent av resorna längs stråket 
med bil (2019).

Vägen är även en viktig pendlingsväg till arbetsplatser i regionen. Trafikverket 
har tidigare bedömt att väg 11 är i behov av trafiksäkerhetshöjande åtgärder. 
Bedömningen är baserad dels på historik över olyckor på den aktuella sträckan, 
dels på uppföljning av olyckor på vägar med liknande utformning. 
Sammantaget finns ett behov av åtgärder för att förebygga framtida olyckor. 

De åtgärder man planerar att genomföra omfattar sammanfattningsvis följande: 

• Gles 2+1 väg med omkörningsfält. 
• Nya busshållplatser med planskilda passager för gång- och cykeltrafik samt 

pendlarparkeringar anläggs vid Anklam respektive Röddinge. 
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• Busshållplatsen vid infarten till Tomelillas tätort flyttas något längre åt 
nordväst, närmare Svampakorset. 

• Busshållplatsen vid Ramsåsa dras in och ersätts med en ny gång- och 
cykelväg in till hållplatsen vid Svampakorset. 

• Faunastängsel planeras längs med hela vägsträckan med fem faunapassager 
för olika typer av djur. I faunaåtgärderna ingår även viltuthopp och färister.

• Parallellt vägnät för att kompensera för de stängda utfarterna mot väg 11. 
Vägnätet ingår inte i vägplanen. 

Nuläge

På den aktuella vägsträckan mellan Anklam söder om Sjöbo och Tomelilla har väg 11 
ett körfält i vardera riktningen utan mittseparering. Sidoräcken förekommer på delar 
av sträckan men viltstängsel saknas. Bredden på vägen varierar mellan 9 och 10 
meter. Hastighetsgränsen är 80 km/tim med undantag för cirkulationsplatsen 
Svampakorset in mot Tomelilla där hastigheten är begränsad till 70 km/tim. Utmed 
vägsträckan ligger orterna Röddinge och Ramsåsa.

Förslag på vägutformning

Väg 11 ska byggas om för att öka trafiksäkerheten och framkomligheten mellan 
Anklam och Tomelilla, en cirka 11 km lång sträcka. Den dimensionerande 
hastigheten kan då ökas från 80 km/tim till 100 km/tim med undantag av sträckans 
sydligaste delar i närheten av Svampakorset där hastigheten sänks till 70 km/tim. 
Den befintliga vägen utgörs av en landsväg med två körfält, separerade genom 
målade vägmarkeringar. Detta projekt syftar till att bygga om vägen på den aktuella 
sträckan så att den utformas som en så kallad gles 2+1-väg. Vägen mötessepareras 
genom att utökas med omkörningsfält på 16 och 24 procent av den totala sträckans 
längd. Omkörningssträckorna har valts med hänsyn till kraven för en gles 2+1-väg, 
områden med höga naturmiljö- och kulturmiljövärden, närhet till bostäder och 
verksamheter, det nya parallellvägnätet och befintliga respektive nya 
korsningspunkter såväl som andra anslutningspunkter längs vägsträckan.

Ombyggnaden till 2+1-väg innebär att vägen breddas på delar av sträckan samt att 
ett antal utfarter kommer att behöva stängas av och ledas om till samlade 
korsningspunkter. Åtgärden kräver omfattande kompensationsåtgärder för att 
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säkerställa tillgängligheten för de som bor och verkar i området. Därför sker, 
parallellt med planeringen av ombyggnad av väg 11, ett arbete med att utarbeta ett 
förslag på utformning av ett parallellt vägnät.

Vidare avser Skånetrafiken att trafikera väg 11 med så kallad superbuss, ett regionalt 
expressbusskoncept. I projektet ingår därför även ombyggnad av tre busshållplatser i 
Anklam, Röddinge och Svampakorset till så kallade superbusshållplatser. I anslutning 
till hållplatserna i Anklam och Röddinge ska planskilda passager anläggas för 
oskyddade trafikanter och hållplatserna ska kompletteras med pendlarparkering.

Sjöbo och Tomelilla har sammanställt ett gemensamt förslag till yttrande.

Förslaget till yttrande finns som bilaga i ärendet.  

Ekonomiska konsekvenser
För Tomelilla kommun innebär det främst investeringskostnader i exempelvis 
kollektivtrafikåtgärderna såsom utrustning till hållplatsläget. 

I övrigt genomför Trafikverket samhällsekonomiska beräkningar för vägprojekt.

Enligt beräkning i juni 2021 kommer projektets totalkostnad att uppgå till cirka 241 
miljoner kronor (januari 2021 års prisnivå). Utbyggnaden av väg 11 på sträckan 
mellan Anklam och Tomelilla är ett namngivet objekt i den regionala 
transportinfrastrukturplanen för 2018–2029 (Region Skåne 2018) och är i den planen 
finansierad med 105 miljoner kronor. 

Barnperspektivet
Cykelvägen Ramsåsa mot Tomelilla innebär en förbättrad trafiksäkerhet för 
oskyddade trafikanter och kan innebära fördelar för barn och unga att cykla invid 
vägen. 

Miljöperspektivet
Till samrådshandlingen har det tagits fram en miljökonsekvensbeskrivning för hela 
sträckan. Den sammanlagda bedömningen av projektets klimatpåverkan anges som 
neutral då den ökade framkomligheten förväntas generera mer motortrafik samtidigt 
som ny cykelväg och gång- cykelanslutningar till hållplatser och en snabbare 
kollektivtrafik förväntas minska bilresandet.
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Uppföljning
Byggandet av anläggningen utförs som utförandeentreprenad och beräknas pågå i två 
år. Tiderna är ungefärliga. 

• 2022 – Vägplanen fastställs 

• 2024 – Planerad byggstart 

• 2026 – Ny anläggning tas i drift

Förvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att yttra sig i enlighet med förvaltningens 
förslag till yttrande. 

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse, verksamhetsutvecklare Linda Wolski, handlingsid: Ks 2021.4000.

Sjöbo och Tomelilla kommuners yttrande gällande vägplan för väg 11 Anklam-
Tomelilla, handlingsid: Ks 2021.3829.

Samråd för ombyggnad av väg 11 Anklam, Tomelilla och Sjöbo kommuner, dnr TRV 
2018/34898, handlingsid: Ks 2021.3475.

Förslag till beslut under sammanträdet
Per-Martin Svensson (M) yrkar i första hand att 2+2 väg och i andra hand ett 
helhetsgrepp inklusive cykelvägar för att få väg 11 mellan Tomelilla och Anklam att 
fungera med omkörningssträckor bitvis - utan mitträcke.

Sara Anheden (S) yrkar avslag på Per-Martin Svenssons (M) yrkande.

Leif Sandberg (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med det tillägget att 
utskottet gärna hade sett flexiblare helhetslösningar innefattande bra tilltagna 
omkörningsfält utan mitträcken och ändamålsenliga lösningar för cykelleder och 
kollektivtrafik.

Beslutsgång
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutar enligt Leif Sandbergs (C) yrkande.

_________
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Beslutet skickas till:

Trafikverket
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Ksau § 244 Dnr KS 2021/83

Svar på motion - Cykeldestination

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige beslutar bifalla motionen.

Ärendebeskrivning
Sara Anheden (S) har lämnat in motion om Sydöstra Skåne som 
cykeldestination med följande lydelse:
”Cykeltrenden ökar i Sverige. Mellan september 2019 och motsvarande månad 2020 
ökade försäljningen av cyklar med 30%. Enligt branschorganisationen rör det sig inte 
enbart om ändrade resvanor till följd av pandemin, intresset att cykla har varit en 
uppgående trend de senaste åren och reslängden ökar.

Bland cyklister anses sydöstra Skåne som ett av de bästa områdena i landet att cykla 
på. Små/mindre vägar och naturen utgör en svårslagen kombination för cykling. 
Samtidigt ökar även intresset för mountainbike. De senaste åren har tre banor byggts 
i området och det finns många naturområden som är attraktiva.

Med de förutsättningar som finns för cykling borde kommunerna i sydöstra Skåne 
dra nytta av den pågående cykeltrenden och arbeta med att utveckla området som 
cykeldestination och cykelturism. Förutom att det förbättra folkhälsan skulle det även 
förbättra miljön.

Socialdemokraterna yrkar därför

att Tomelilla kommun tar initiativ, att tillsammans med övriga kommuner 
i sydöstra Skåne, utveckla vår region som cykeldestination.”

Förvaltningen, genom näringslivschef Henrik Lundblad, har yttrat sig enligt 
följande:
Förvaltningen föreslår att Tomelilla kommun tar initiativ till att utreda 
förutsättningarna för att utveckla Tomelilla och SÖSK till en ännu större 
cykeldestination.

Cykling och goda förutsättningar till cykling är positivt för tillgängligheten av och i 
Tomelilla kommun, vilket är bra ur ett kompetensförsörjningsperspektiv, ökad 
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rekreation för kommuninvånare och besökare, vilket är bra ur en folkhälsa och 
näringslivsperspektiv.

Förslag till aktiviteter skulle kunna vara att kartlägga, uppdatera befintliga och tänkta 
cykelleder/stråk, dess status samt hur de kommuniceras. Fördjupad dialog med 
nationella och regionala intresseorganisationer kring förutsättningarna av skapandet 
av och ett eventuellt innehåll och struktur för en ännu bättre cykeldestination samt 
en dialog med lokala och regionala föreningar. En viktig del blir att titta på aktörs 
och ansvarsfördelning mellan kommunala, regionala och nationella aktörer, 
föreningar och företag.

Ekonomiska konsekvenser
Ökad cykling torde vara positivt för folkhälsan och ha en direkt eller indirekt positiv 
effekt på dess kostnader. En ökad turism som konsekvens av 
destinationsutvecklingen torde vara positiv för näringslivet.

Aktiviteter för att förstärka destinationen kan innebära kostnader varför det i det fall 
det behövs föreslås att undersöka möjligheten till också externa medel. Där man 
skulle kunna titta på medel för processledning och eventuella investeringar. 
Förvaltningen anser att cykling och destinationsutveckling ligger väl i linje med olika 
stöd på nationell och internationellt plan.

Barnperspektivet
Ökad cykling torde vara allmänt positivt ur ett barnperspektiv där man kan få mer 
eller mindre positiva effekter direkt eller indirekt också beroende på hur 
destinationen förstärks och utvecklas där man till exempel kan se ”pumptracken” i 
Smedstorp som en delkomponent som på ett direkt sett haft en positiv effekt.

Miljöperspektivet
Cykling har relativt majoriteten av andra färdmedel en begränsad negativ 
miljöpåverkan, vilket också gäller om man upplever Tomelilla som turist. Eventuell 

§ 244 forts.

negativ miljöpåverkan skulle kunna uppstå vid transport till destinationen där man i 
destinationsarbetet bör arbeta för tydliga kopplingar till till exempel kollektivtrafiken.
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Uppföljning
Förvaltningen föreslår att man tar fram en förundersökning baserat på samtal med 
experter och intressenter enligt ovan och en möjlig plan framåt och presenterar detta 
inom 3 månader.

Förvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar bifalla motionen.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse näringslivschef Henrik Lundblad, handlingsid: Ks 2021.4155.

Tidigare behandling
Kf § 51/2021:

Kommunfullmäktige beslutar remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning.

Ksau § 108/2021:

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera motionen till förvaltningen för 
beredning.

_________

Beslutet skickas till:

Kommunstyrelsen
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Ksau § 245 Dnr KS 2021/213

Medborgarinitiativ - Inhägnad 
hundsrastgård i anslutning till 
korsningen Östergatan/Brogatan, 
Tomelilla 23 7:96

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera medborgarinitiativet till 
förvaltningen för beredning och därefter till samhällsbyggnadsnämnden för yttrande.

Ärendebeskrivning
Kerstin Alpkleven med flera har inkommit med medborgarinitiativ med 
följande lydelse:
Vi föreslår att en inhägnad hundrastgård anläggs på den oexploaterade markyta som 
finns i anslutning till korsningen Östergatan/Brogatan (snett emot bensinstationen 
Stl, markbeteckning: 23 7:96. Detta är en markyta som redan idag frekvent används 
för att rasta hundar. 

Motivering 

En hundrastgård fungerar som mötesplats både för hundar och människor. Att 
kunna ha sin hund lös under ordnade former är något som många hundägare ( och 
hundar!) ser som viktigt. Hundar behöver motion och de behöver träffa andra 
hundar, leka och vara sociala, för att må bra. 

Under pandemin har hundägandet ökat markant i Sverige, och även om vi inte kan 
presentera någon statistik som visar att detta gäller även Tomelilla, borde man kunna 
utgå ifrån att det är så även här. Det gör det än mer angeläget att erbjuda de 
medborgare som har en fyrfota vän möjligheter och faciliteter som gör det möjligt att 
ta hand om sitt djur på bästa sätt.

Förvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera medborgarinitiativet till 
förvaltningen för beredning och därefter till samhällsbyggnadsnämnden för yttrande.
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Beslutsunderlag
Medborgarinitiativ – Inhägnad hundrastgård, handlingsid: Ks 2021.4154.

_________

Beslutet skickas till:

Samhällsbyggnadschef Niklas Sommelius 

Samhällsbyggnadsnämnden

Patrik Månehall/balanslista
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Ksau § ParagrafNr Dnr KS 2021/4

Anmälningsärenden

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar lägga redovisningen av anmälningsärenden 
till handlingarna.

Ärendebeskrivning
1. Protokoll nr. 4 den 26 augusti från Tomelilla Industriaktiebolag 

styrelsesammanträde.

2. Protokoll nr. 5 den 28 oktober 2021 från Österlenhem AB 
styrelsesammanträde.

3. Protokoll nr 5 den 28 oktober 2021 från Tomelilla Industriaktiebolag 
styrelsesammanträde. 

4. Protokoll den16 november 2021 §§ 54-61 från Revisorerna.

5. Protokoll den 11 november 2021 §§ 11-18 från Valnämnden.

6. Protokoll den 11 november 2021 §§ 48-56 från Tomelilla-Ystad-Sjöbo 
överförmyndarnämnd.

7. Protokoll den 15 november 2021 §§ 73-97 från ÖKRAB.

8. Protokoll den 11 november 2021 §§ 74-81 från Österlen VA aktiebolag.

9. Minnesanteckningar den 29 oktober 2021 förda vid ägarsamråd i Sydskånes 
avfallsaktiebolag SYSAV.

Förvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att lägga redovisningen av anmälningsärendena till 
handlingarna.

Beslutsunderlag
Tjänsteskrivelse från kommunledningskontoret, handlingsid: Ks 2021.4233.

_________
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Beslutet skickas till:

Kommunstyrelsen 
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